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Protokół Nr 1/2022

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy
odbytego w dniu 31 sĘcznia 2022 roku

w sali konferencyjnej lJrzędu Gminy w Fałkowie.

Ad.pkt 1.

Posiedzenie otworzył Przewodnicz4cy Rady Gminy Piotr Gonerka i na
wstępie powitał członków posz;zególnych Komisj i.
Stwierdził' Żę na stan 15 członków Komisji zgodnie z listę obecności
w posiedzeniu udział bierze |4, co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji.
W posiedzeniu nie brał udztału radny Antoni Chudy.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu .
Następnie Przewodnicz4cy Komisj i powitał :

- Z-cę Wójta Gminy
- Kierownik GOPS
- Kierownik GBP

Krzysztofa Bajora,
Agnieszkę Czechowskę,
Mariannę Głqbała.

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokofu.

Ad pkt 2.

Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany
porz4dek posiedzenia' w zwiqzku z tym Przewodnicz4cy Rady Gminy zwrocił
się.o zgłaszanie zmian do tego porzqdku. Na wniosek radnego Jarosława
Kaczmarka poprosił o wniesienie do porzqdku obrad jako punkt 4 wniosku
dotyczqcego ponownego rozpatrzenia wysokości diet radnych po zmianach
w Rozporzqdzeniu Rady Ministrów z dnia 27 października 202Ir. w sprawie
maksymalnej wysokości diet przystuguj qcych radnemu gminy.
Radni jednomyślnie zaopiniowali wniesienie tego punktu do porzqdku obrad.
Nikt więcej nie zgłaszał zmian, wobec powyŻszego porzqdek został przyjęty
j ednogłośnie w następuj4cym brzmieniu:

1. otwarcie posiedzenia i stwier dzenię quorum.
2. Przyjęcieporzędku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokołów z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji

z dnta 28 grudni a 2021 roku. ."
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4. Wniosek radnego Jarosława Kaczmarka W Sprawie ponownego rozpatrzenta
wysokości diet radnych po zmianach zgodnie z Rozporzqdzeniem Rady
Ministrów Z dnia 27 paździemlka 2CI2l r. W sprawie maksymalnej
wysokości diet przysługuj 4cych radnemu gminy.

5. Sprawozdanie z dziaŁalności Komisji Rozwoju Gospodarczego za202l
rok.

6. Sprawozdanie z dziatalności Komisji Spraw obywatelskich za2021 rok'
7. Zapoznanie się Ze Sprawozdanięmz działaIności Gminnego ośrodka

Pomocy Społecznej w Fałkowie w 2021 roku.
8. 

, 

Analiza informacj i na temat działalnosci Zespołu Interdyscyplinarnego
w 2021 roku.

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności oSP za 2021 rok.
10. PrzedłoŻente sprawozdania z działalnosci placówek kultury:

Gminnej Biblioteki Publicznej w Fałkowie i Bibliotęki w Czermnie
za 2O2I rok, - Zapoznanie się z planamt pracy w/w instytucji na 2022 rok.

11. Sprawozdanie z dział'alności Komisji Rewizyjnej za2021 rok.
12. Wolne wnioski i zapytania, sprawy róine.
I 3 . Zakonczente po s iedzenia.

Ad pkt 3.

Przyst4piono do przyjęcia protokotu z poprzedniego posiedzenia
wszystkich komisji. Do Protokołu Nr 5/2021 ze wspólnego posiedzenia Komisji
Rady Gminy w Fałkowie odbytego w dniu 28 grudnia 2021 roku nie wniesiono
uwag i został. przyjęty jednogłośnie'

Ad pkt 4.

" w tym punkcie prowadzący oddał głos radnemu Jarosławowi
Kaczmarkowi. W swojej wypowiedzi radny nadmienił, ie był w Urzędzie
Gminy w Fałkowie w dniu 30 grudnia2021 roku aby zapoznaó się zbudietem
na 2022 rok i trybem podwyzek dla radnych, sołtysów i wójta. Radny zapytaŁ

wtedy p. Wójta Henryka Koniecznego i paniq skarbnik Anrrę Wajnberger jakie
Są mozliwości skorygowania podwyzek diet' którę zostały uchwalone
w listopadzię 202I r, poniewai w pierwszej wersji radni zostali według niego
poszkodowani. Radny Kaczmarek podkreślił, ze w tej sprawie rozmawiał po
kolei, osobno zkaŻdymradnym i wszyscy poparli jego wniosek o podwyższeniu
tyczałtu miesięcznego do 1000 zł dla radnego bez funkcjt oruz |200 zł dla
radnego funkcyjnego. Wszyscy radni byli za tym' by na dzisiejszym wspólnym
posiedzeniu Komisji omowió tę procedurę. Radny Kaczmarek powiedział także,
że w czasię jego rozm owy Z panl4 skarbnik, zadała ona pytanie od kiety
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miałaby być ewentualna podwyzka, czy korekta diet. Rozmawiał o tym
z radnymi i była taka sugestia od niektórych radnych, aby ewentualnę
wyrównanie było od sierpnia f02I roku. Na..tym radny Kaczmarek zakonczył
swoj4 wypowiedź.

Pierwsza w dyskusji zabrała głos radna Anna Pluta i stwierdziła, Żę skoro
po przeliczęniu znajdq się takie pientqdze w budzecie gminy to ona popiera
wniosek radnego Jarosława Kaczmarka.

Przewodniczqcy Rady Gminy podkreślił, ze kwestia diet dla radnych ma
wiele aspektów i jest kwestię wraŻIiwq dlatego prosi, by kaŻdy z radnych
wypowiedziaŁ się w tej sprawie.

Ponownie głos zabrał radny Kaczmarek, który powiedział, ze kwestia
kwoty wynika z Ustawy i dla radnego nie funkcyjnego w gminach do 15 000
tysięcy mieszkańców przysfuguje kwota do 1050 zł.. Poprzednie podwyzki
zostały radnym przedstawionę z dnia na dzięn i radni zauwaĘIi, ze nie mieli
mozliwoścl przemyślenia. Radny jeszcze raz podbeślił, ze wnioskuje o korektę
uchwały, ieby poprawić swoisty błęd i dokonaó ''zadośćuczynienta,,

Następnym zabierąqcym głos w dyskusji był radny Grzegorz Zganiacz,
ktory powiedział, ze w większości gmin te stawki dla radnych s4 większe i jego

zdantem wyrównanie byłoby wskazane.
Głos W dyskusji zabrata radna Agnieszka Zer.ka-Zganiacz, która

powiedziała, Żę radni nie brali udziału w przygotowywaniu podwyzek.
Po głębszym przemyśleniu i po analizie okazało się, Że przewodniczqcy rady
gminy ma maksymalnq podwyzkę' a pozostali radni nie, wobec powyzszego
przychyla się do wniosku radnego Jarosława Kaczmarka.

Przewodnicz4cy RG zapoznał zebranych Z wysokościę diet radnych
w poszczególnych gminach naszego powiatu. Przypomniał równiez, Że 2018
roku ustawodawca obnizył pensje wtodaruom gmin.

W tym miejscu ponownie głos zabrat. radny Jarosław Kaczmarck' który
dopowiedział, zę wnioskuj4c o podwyzkę diet z jego strony jest aprobata
w stosunku do słów pani skarbnik i wójta, ieby nie robió wyrównania, bo to by
była skomplikowana procedura. Radny powiedziaŁ, Że vtyraz|ł aprobatę, zeby
nie było wyrównań ale w swoim imieniu, natomiast radni w rozmowachbyli za
wyrównaniem.

Radny Bogusław Bar1os jako następny radny wypowiedział' się Za

p op arci em wni o sku radne go Jaro sława Kaczmarka.
Jako następna gtos zabrata radna ElŻbieta Sliwińska, która podkreśliła, ie

była nieobecna na listopadowej sesji ze względów zdrowotnych, Przygotowane
projekty uchwał na komisji były zaskoczeniem dla radnych, ze względu na
swoj4 niedyspozycyjność poprosiła radnego JanaDziubę, zeby popytał ludzi co
sadz4 w tej kwestii. Sę rózne głosy w tej sprawie, poniewaz radni maj4 inne
procenty podwyzki nii przewodniczqcy rady, zastępca przewodniczqcego rady
i wójt. odczucie radnej jest takie, ie 1edną nog4 jest wśród ludzi i ich głos6w,
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a drugę wśród radnych i nie chce się wyłamywać, poniewaŻ dobrze by było,

Żeby wSZyScy byli ,,Z?,'. Wobec powyzszego radna jest za tym, ieby
podv'ryŻszyć diety.

Ponownie zabrał. głos Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka' który
powiedziaŁ, Że wg. jego wiedzy ustawa nie daje już delegacji do wyrównania.
Radni jak najbardziej, mog4 diety ustalaó' ale co do wyrównania ewentualnej

roznicy wstecz, od sierpnia, to juz delegacja prawna został'a .vqiozelpana, kiedy
ustalaliśmy podwyzki diet i wyrównanie na listopadowej sesji RG, dodajqc ze

nalęzy tę kwe sti ę pr zeanaIizow ać z r adc q prawnym.
Tutaj ponownie gł.os zabrał radny Jarosław Kaczmarek, który jeszcze raz

powiedział, ie zaaprobował wniosek bez wyrównania jako radny, natomiast

dalsze losy podwyzek miały być ustalane fla posiedzeniu komisji. Radni
natomiast poczuli się pokrzywdzent, bo przewodniczqcy, jego zastępca i wójt

mąqpodwyzki ',do 
ściany'' aradni nie. Sam nie ma skrupułów w tej sprawie' są

takie reguty i taki system prawny' a w listopadzię do końca nie rozpoznaliśmy
dobrze tematu, trzęba zrobić korektę i zadoścucryntenie - powiedział' radny,
dodajęc' zę problem bięrze na siebie jako wnioskodawca' bo trzeba mieó

odwagę cywiln4.
Radny Grzegorz Zganiacz zaproponował, ieby zwróciÓ się pismem do

RIo w Kięlcach w celu odniesienia się do sytuacji prawnej.
Przewodnicz4cy Rady Gminy ponownie stwierdził, Że jego zdaniem

delegacji prawnej w stosunku do wyrównania nie ma, trzeba omówió tę sprawę

z prawnikiem.
Radna Maryla Domańska zabierajqc gtos powiedziata, ze sprawdzlła

procentowo podwyzki co do przewodniczqcego i jego zastępcy. Sę * granicach

30 a 50 oń, jeieli radni czLLJq się pokrzywdzeni to jest ,,za', wnioskiem radnego

Kaczmarka.
Radny Jan Rutowicz powiedziat, ze jest rowntez ,,2a" wnioskiem radnego

Kac zmarka, tr zeb a'' s p rawdz ic', p opt ze dni ę u chwał ę.

" Radny Jan Dziuba podkreśIlŁ, ie rozmawiał' z kolegami radnymi z tnnych .

gmin, majq podobne kwoty do tych, które proponuje w swoim wniosku radny

Kaczmaręk więc tez jest ,,Z&,,.

Przewodnicz4cy Rady Gminy zapytaŁ radnych, by opowiedzieli się kto ma

być wnioskodawc4 proponowanych zmlan, poniewaz zgodnie ze statutem nie

moze to być jeden radny, czy projekt uchwały dotyczqcy podwyżek diet

przygotuje komisja, aZry sę inne propozycje.
Wtedy głos zabrał radny Grzegorz Baran, który powiedziat, ze uwaza, Że

to powinięnprzygotowaó wójt, poniewaz nie dopełnił obowi4zkow, nie policzył
dobrze procentów i to był jego błęd. Zapy,tał' kiedy pan wójt był poinforTnowany
o posiedzeniu komisji. Zdartiem radnego wniosek powinien przygotować wójt,

który był poinformowany o dzisiejszym posiedzeniu, a nie ma jego i p3ni
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Skarbnik. Przewodniczqcy RG odpowiedział' ze informował wójta o
posiedzeniu wtedy gdy ustalał porz4dek dzisiejszych obrad.

Na te słowa Zateagowała radna Agnieszka Zęnka - Zgantacz, która
wyrazIł.a swoje zdziwienie, ie akurat ''dzisiaj musiał wyjechaó'', nie ma ari
wójta ani pani skarbnik dodaj4c, ze cyt ,'Zawsze w duecie jeidiq z panią
skarbnik".

Zabieraj4c głos Przewodniczqcy Rady Gminy wyjaśnił, Że z przyczyn od
niego niezaleinych nie dało się zwołać posiedzenia komisji w pierwszym
tygodniu po 15 stycznia, jak to było pierwotnie planowane stęd dzisiejsze
posiedzenie, a co do nieobecności wójta to moze odpowiedzieć, ze miał pilny
v,ryjazd do Kielc w Sprawach słuzbowych.

Pan Krzysztof Bajor w odpowiedzi poinformował, ze Wojt wyjechał do
IJrzędu Marszatkowskiego i do władz wojewódzkich wraz z paniq skarbnik'
poniewaz wiele Spraw wymaga uzgodnień finanso!\Ych.

Podsumowujęc wniosek z Komisji do pana wójta jest następujQcy ,,Zrobić
rewizję diet zę wskazaniem 1000 zł dla radnych i 1200 zł dla przewodniczqcych
poszczę gólnych komi sj i''.

Ad pkt 5.

W tym punkcie prowadzenie przej$ radny Jan Rutowicz, który odczytaŁ
sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego za 202I rok. Do
sprawozdania nie było py.tań, stanowi za|ącznikNr 3 do protokółu.

Ad pkt 6.

W tym punkcie prowadzenie obrad przej$ Przewodn|czqcy Komisji
Spraw obywatelskich, który przedstawit sprawozdanie Z działalności tej
komisji. Do sprawozdania nie było uwag t pyĄan, stanowi załącznik Nr 4
do protokółu.

Ad pkt 7.

Na poczętek tego punktu gtos zabrała Kierownik Gminnego ośrodka
Pomocy Społecznej Agnieszka Czechowska, która przedstawiła sprawozdanie
z dziaŁalności Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej w Fałkowie zaf021r. Nie
było uwag i pytań do sprawozdania, stanowi ono załącznik Nr 5 do protokółu.

Ad pkt 8.

W tym punkcie ponownie zabrała głos kierownik GoPS-u Agnieszka
Czechowska i zapoznała wszystkich z informacj4 z działalności Gminnblgo
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Zespołu do Spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Fałkowie za 202I
rok. Do informacji nie było uwag i pytan, stanowi załącznikNr 6 do protokółu.

Ad pkt 9.

W tym punkcie zabrał. głos radny Grzegorz Zganiacz, który pełni funkcje
Komendanta Gminnego Zwiqzku oSP RP W Fałkowie. Przedstawił on
sprawozdanie z działalności jednostek oSP na terenie Gminy Fałków za 202I
rok.. Po wysłuchaniu sprawozdania radna Agnieszka Zenka Zganiacz
podziękowała strazakom za Sprawne koordynowanie usługi kominiarskiej
w miej scowości Starzechowice.

Do sprawozdania nie było pytan i uwag, stanowi załącznik Nr 7 do
protokołu.

Ad pkt 10.

W tym punkcie prowadzenie przej$ przewodnrczqcy Komisji Rewizyjnej
Grzegorz Baran. Na wstępie poprosIł o zabranie głosu Kierownik Gminnej
Biblioteki Publicznej w Fałkowie. Pani Kięrownik Marianna Głqbata odczytaŁa
informację o pracy Gminnej Biblioteki Publicznej w Fałkowie i filii
bibliotecznej w Czermnie za 202l rok. Informacja stanowi załącznik Nr 8 do
protokółu. Następnie pani kierownik omówiła plany pracy tych instytucji na rok
2022, które stanowi załącznikNr 9 do protokółu.
Do przedstawionych materiałów nie wnoszono uwag i py.tań.

Ad pkt 11.

Przewodnlazący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Baran odczytał
sprawozdarię z działalności tej komisji zarok202I. Nię byto uwag i wniosków
do tego sprawozdania, stanowi załącznikNr 10 do protokołu.

Ad pkt 12.

W tym punkcie prowadzenle przejął Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr
Gonerka. Pierwszy w dyskusji zabrał. głos radny Grzegorz Zgantacz, który
poinformował, ie w zwiqzku z wejściem nowej ustawy o oSP nalezy pilnie
podjęó nowQ uchwałę dotycząc4 wypłacanego ekwiwalentu dla strazaków
ochotników bioręcych udział w akcjach ratowniczo - gaśniczych i szkoleniach.
Z powodu błędu legislacyjnego ustawodawcy na dzien dzisiejszy nte moŻna
wyptació tego ekwiwalentu dla druhów biorqcych udział w tych czynnościach.
Nowe przepisy wymagają aby gmina podpisała z jednostkami odpowiedńią
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umowę W tym zakresie. Strazacy proponuję kwotę 20,00 zł za godzinę za udziat
w akcji i 8'00 zł' zaudział w szkoleniu.
Następnie z-ca Wójta Krzysztof Bajor poinformował, Że Wody Polskie
zatwięrdzlły taryfy dotyczqce cen wody d|a naszej gminy, którę s4 duzo wyisze
od dotychczasowych. Z pewności4 wkrótce trzęba będzie podjęó uchwały
o dopłatach do tych taryf. Następnie pan zastępca wójta poinformował
o pracach projektowych dotyczęcych ,'Strugi'' w Czermnie.

Radny Jan Rutowicz zgłosIt pilnę potrzebę uporządkowahia pobocza
drogi bocznej w Skórnicach pomiędzy domostwem państwa Wasińskich,
a Zal<ładęm MAGNUS, poniewaz bobry zrobtĘ w tym miejscu zetemie,
a poblisk a rzeka rozlewisko.

Radny Bogusław Bartos ponownie zgł'oslł. potrzebę poprawienia ulicy
Fałkowskiej w olszamowicach, zwłaszcza, Że po tej drodze zaczęĘ regulamie
kursować busy. Zgł'osIŁ równięŻ potrzebę poprawienia znaku drogowego
informujqcego o rozjeździe Sułków - olszamowice.

Radny Grzegorz Zganiacz Zapytał czy gmina posiada procedury co do
postępowania w przypadku chorób i padłych dzikich zwlerz$.

Pan Zastępca Wójta odpowiedział, zę Gmina Fałków posiada Program
opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi, w którym są regulowane te procedury.

Ad pkt 13.

W zwiqzku zę zrealizowaniem porzędku wspóInego posiedzenia Komisji
Przewodnicz4cy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękował wszystkim za udziaŁ,
i zamknqł posiedzenie.

Na tym protokół zakonczono.

ProtokółowaŁa:

5:łiSPffiX{'n'0ffi,
-L -.1 \ vtiĄ ( #/.nt n[
eba,Xt,",,śńYoi

.,.'' (} l}N } CZĄCY
,lr't' G}{!NY ,


